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P ä ä t o i m i t t a j a l t a

Vuoden viimeinen levis on täällä! Ja 
vielä sopivasti Karkkilaan! Samalla 
minun on aika sanoa heipat. Tällainen 
levisvuosi tästä tuli.

Vuoden viimeinen ajatukseni täällä on, 
kuinkakohan moni myyläisistä tietää, 
mille tiedekuntamme rahoitus perus-
tuu? Ainakin itselleni tuli kuuden vuo-
den opintojen jälkeen aivan yllätykse-
nä, että kandipalautekyselyyn vastaa-
minen tuo omalle tiedekunnalle monen 
monta tonnia. Siksi se on tärkeä, vaik-
kei se siltä tuntuisikaan.

Kysyinkin sitten bio- ja ympäristötie-
teellisen tiedekunnan varadekaanilta, 
Helena Åströmiltä, miten tämä rahoi-
tus toimiikaan. Opin, että 40 % rahoi-
tuksesta tulee Opetus-  ja kulttuurimi-
nisteriöltä ja loput yliopistolta ja tiede-
kunnan omasta toiminnasta. 

Opetus- ja kulttuuriministeriön osuus 
on kuitenkin se, joka riippuu muun 
muassa kandipalautekyselyn vastaus-
prosentista. Tämän lisäksi huomioi-
daan kuitenkin myös kuinka monta 
valmista kandidaattia tai maisteria tie-
dekunta on tuottanut kyseisenä vuote-
na, ja missä ajassa. Jos kandidaatiksi 

valmistuu paperilla päivääkään yli kol-
men vuoden, laskee rahoitus jo romah-
duksen määrän, monta tonnia ainakin. 

Aika raakaa menoa siis, eikä ihme, 
että kandikyselystä muistutetaankin 
miljoona kertaa ja opiskelijat pyritään 
saamaan ulos ajoissa.

Ajattelen kuitenkin, että nämä tosiasi-
at on opiskelijana hyvä tiedostaa. Itseä-
ni se ainakin motivoi täyttämään sen 
kandikyselyn ja miettimään esimerkik-
si sitä, kuinka todennäköistä on, että 
saisin kandini valmiiksi kolmessa vuo-
dessa, vai olisiko parempi olla olemat-
ta kirjoilla jokin lukukausi. Eli vaikka 
tämä voikin tuntua paineena yliopiston 
suunnalta, mietin mielelläni, voinko 
taktikoida jotenkin, jotta tiedekuntam-
me saisi mahdollisimman paljon irti 
minusta, tai ei ainakaan häviäisi kovin 
paljoa... Mielestäni olen tämän pohti-
misen verran heille velkaa, vaikka oma 
hyvinvointi onkin aina ykkönen.

Nojaa, tällaisia mietteitä tällä kertaa, 
että muistakaa täyttää se kandipalaute-
kysely. Hyvää joulunodotusta ja Kark-
kilassa aivan kohta tavataan <3

Ursula
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P u h e e n j o h t a j a n
 p a l s t a

Hei myypiöt! 

Toivottavasti kaikkien syksy on su-
junut kivasti ja olette päässeet pik-
ku hiljaa virittäytymään pikkujou-
lutunnelmiin. Itsellä joulufiilis herää 
heti Halloweenin jälkeen 1.11., jol-
loin myös Mariah Carey sulaa iki-
roudastaan. Ripustan lämpimän sä-
vyiset kausivalot parvekkeeni kai-
teeseen ja kaivan viltit esiin kaapis-
ta. Glögiäkin on tullut jo juotua ja 
torttuja leivottua pariin otteeseen. 
Jouluristeilyä odotellessa!
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Karkkila lähestyy kovaa vauhtia ja 
järjestetään perinteisesti marras-
kuun toiseksi viimeisenä viikon-
loppuna 15.-17.11. Karkkilassa eni-
ten nautin yhteisestä ajasta myyläis-
ten kanssa sekä keittiötiimin herkul-
lisista ruuista! Perinteisesti olen ot-
tanut mukaani jonkun lautapelin, 
myywein sekä tonttulakin. Voi olla, 
että tänä vuonna jossakin kohtaa 
myös vilahtaa puheenjohtajan pu-
nainen mekko. 

Karkkilan lisäksi toinen tärkeä ta-
pahtuma tälle syksylle on vaaliko-
kous, jossa valitaan ensi kauden hal-
litus sekä toimihenkilöt. Vaalikoko-
us järjestetään 20.11. klo:17 Pupul-
la (Mechelininkatu 3 D). Karkkilas-
sa on hyvä mahdollisuus käydä ky-
selemässä tämän vuoden toimihen-
kilöiltä heidän pesteistään sekä suo-
laamassa ihmisiä sopiviin tehtäviin 
suolausseinälle! :) 

Oma kausi puheenjohtajana lähe-
nee loppuaan ja innolla odotan kuka 
ottaa ohjat käsiin ensi vuonna! Pu-
heenjohtajankaan rooli ei ole niin 
vaativa tai pelottava kuin miltä se 
saattaa nimenä kuulostaa. Vuoden 
alussa on muutama pakollinen hal-
linnollinen tehtävä, mutta sen jäl-
keen se on lähinnä kokouksien pyö-
rittämistä, edustamista ja järjestön 
asioista perillä pysymistä. Pestis-
sä pystyy aika hyvin itse määrittä-
mään kuinka paljon haluaa hommia 
tehdä! Itse olen saanut hommas-
ta paljon lisää itseluottamusta sekä 
oppinut järjestön toimintatavoista. 
Yksin ei missään tilanteessa tarvit-
se olla, vaan tässäkin on vpj ja muu 
hallitus tukena taustalla. Suosittelen 
rohkeasti lähtemään mukaan halli-
tustoimintaan, nähdään Karkkilassa 
sekä vaalikokouksessa! <3 

Jouluisin terveisin, 
Jesse - MYY:n Puheenjohta-
ja 24 
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V a l a a n  t e r v e h d y s
Molskis myypiöt ja terveisiä meren 
syvyyksistä! 

Olette ehkä ihmetelleet minne olen 
kadonnut, sillä viime tapaamisesta 
on jo aikaa. Tarkoitukseni oli tulla 
käymään jo aiemmin, mutta satuin 
eksymään suunnasta matkan aika-
na. Lieneekö sen aiheuttanut run-
saan laivaliikenteen melu, joka häi-
ritsee meidän valaiden kaikusuun-
nistuskykyä, vai se, että jouduin 
matkallani varomaan viimeaikaisia 
hirmumyrskyjä, jotka näyttävät voi-
mistuneen vuosien aikana. Mikäkö-
hän sen syynä mahtaa olla? Mene ja 
tiedä, nyt olen joka tapauksessa saa-
punut jälleen seuraksenne. 

Satuin kuulemaan, että järjestön-
ne on jälleen järjestämässä kuului-
sia pikkujoulujaan Karkkilassa, jo-
ten ajattelin lähteä mukaanne koke-
akseni tapahtuman myös itse. Odo-

tan jo kovasti, että pääsisin laula-
maan ja tanssimaan kanssanne, ken-
ties näkemään kirkasta tähtitaivas-
ta sekä maistelemaan juomia; jätän 
mielelläni kuumat juomat teille, it-
selleni riittävät viileät. Ennen kaik-
kea odotan kuitenkin pääseväni ta-
paamaan uusia, syksyllä saapuneita 
opiskelijoita ja tutustumaan heihin 
paremmin. 

On hienoa, että Karkkilaa viete-
tään järven äärellä, jolloin pääsen 
uimaan ja sukeltelemaan Vuotinai-
seen. Saa nähdä, onkohan järves-
sä minulle sopivaa planktonia syö-
täväksi? Vaikka vesi on tähän ai-
kaan varmasti jo kylmää, ei se juuri 
haittaa minua, sillä olen matkoillani 
käynyt useasti pohjoisella Jäämerel-
lä. Viimeisimpien matkojeni aikana 
olen huomannut, ettei alueella ole 
enää yhtä paljon jäätä kuin nuoruu-
dessani. Joudun uimaan kauas poh-
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joiseen, ennen kuin meri-
jäätä tulee vastaan. Ehkä 
tällä on jokin yhteys li-
sääntyneisiin myrskyihin. 
Nämä ilmiöt ovat mieles-
täni outoja ja huolestut-
tavia, jonka vuoksi on-
kin hienoa päästä keskus-
telemaan niistä kanssan-
ne sekä viettämään yhteis-
tä aikaa Karkkilaan. 

Kuka tietää, vaikka keksi-
simme uusia keinoja näi-
den ongelmien ratkaisemi-
seksi. Muistetaan yhdes-
sä myös ottaa kaikki avoi-
mesti mukaan keskustelui-
hin. Tällöin meillä kaikilla 
on mukavampaa. 

Nähdään Karkkilassa! 
Molskis! 

 Kuvassa ihana Karkkilan mökki
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Karkkilassa on mainiosti aikaa myös lintujen havainnointiin. Tarkkaile muiden 
aktiviteettien ohessa Karkkilan lintumaailmaa ja yritä havaita kolme lintula-
jia pysty-, vaaka- tai vinoriviltä. Keskeltä löytyy bonuslaji, mikä voi olla mikä 
tahansa lintulaji. Kolmelle eniten lintuja nähneelle on palkintoja luvassa eli 
kannattaa lähteä marraskuiseen Karkkilaan havainnoimaan. Voittoon ei tar-
vitse täysiä rivejä, joten ilmankin niitä on mahdollista voittaa. Havainnot voi 
ilmoittaa lintukerholle sunnuntai-iltaan mennessä. Hyviä lintuhaviksia! 

  - Lintuinfluensserit 

KARKKILAN LINTUBINGO
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M Y Y W E I - m a i s t i a i n e n 

A r v a a t k o  m i n k ä  b i i s i n  k u v i t u s t a 

n ä m ä  o v a t ? 

A

B

E

D

C

Vastaukset: 
A. Tikapuut taivaaseen – Leevi and the Leavings 
B. Siili – Raakku ja Helmet 
C. Matkustaja – Egotrippi 
D. Pieniä käärmeitä - Kuningaskobra 
E. Villejä lupiineja – J. Karjalainen yhtyeineen 
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Mikä on edustajisto?

Edustajisto, eli edari, on ylioppilas-
kunnan ylintä päätäntävaltaa käyt-
tävä elin. Edustajistoon valitaan 60 
edaattoria, jotka valitsevat keskuu-
destaan 7–13 henkisen hallituksen. 
Edustajistovaalit järjestetään tyypil-
lisesti joka toinen vuosi ja jokaisel-
la HYY:n jäsenellä on niissä oikeus 
äänestää sekä asettua ehdolle. Seu-
raavat vaalit ovat poikkeuksellises-
ti jo ensi vuonna 2025, koska HYY 
asettuu samaan vaalisykliin muiden 
ylioppilaskuntien kanssa. Edustajis-
to päättää mm. Ylioppilaskunnan 
talousarviosta, tilinpäätöksestä ja 
säännöistä sekä edunvalvonnan pai-

P e r h o s e f e k t i :  M y y l ä i -
s i ä  v a l i t t i i n  H Y Y : n 

e d u s t a j i s t o o n

nopisteistä. Lisäksi edustajisto va-
litsee ylioppilaskunnan puheenjoh-
tajiston, hallituksen ja pääsihteerin 
sekä Ylioppilaslehden päätoimitta-
jan. Uuden edustajiston ensimmäi-
nen kokous on 26.11. ja sitä voi kat-
soa suorana tai myöhemmin tallen-
teena HYY:n YouTube –kanavalta. 
Lisätietoa edustajistosta ylioppilas-
kunnan nettisivuilta hyy.fi.

Senni Kaavinen (SitVas)

1. Kuka olet? 

Mä oon Senni, kolmannen vuoden 
ymppäläinen! Oon ollut aika lail-
la koko opiskeluaikani MYY:n hal-

Teksti:  Anni Saisto/ Yhteiskunnallisen vuorovaikutuksen tiimi

Tässä Perhosefektissä tutustutaan siihen, mikä oikein on edustajisto. Lisäksi 
kuullaan vastavalittujen edaattorien ja ympäristötieteen opiskelijoiden Sen-
nin ja Ollin mietteitä tulevasta edustajistokaudesta.
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lituksessa ja mut on yleensä voinu 
bongata järkkäämästä MYY:n ta-
pahtumia.

2. Mikä fiilis näin muutama päi-
vä vaalitulosten julkistamisen jäl-
keen? 
 
Riemukkaat, odottavat sekä jännit-
tyneet fiilikset! Tulokset ylittivät 
omat odotukseni ja olen siitä super 
kiitollinen kaikille, jotka mua ovat 
tukeneet <3 Oli myös huikeaa seu-
rata SitVasin isoa vaalivoittoa! Odo-
tan innolla jo ekaa kokousta.

3. Mikä motivoi sinua hakemaan 
HYY:n edustajistoon? 

Haluan pyrkiä olemaan aktiivinen 
toimia niin opiskelijayhteisössä kuin 
sen ulkopuolellakin ja päästä vai-
kuttamaan minulle tärkeisiin asi-
oihin. Näin edarin myös huikeana 
mahdollisuutena astua mukavuus-
alueen ulkopuolelle ja opetella vai-

kuttamaan sellaisessa ympäristössä, 
joka ei ole itselle vielä niin tuttua.

4. Mitkä ovat mielestäsi edustajis-
ton tärkeimmät tehtävät? 

Edustajiston tehtävänä on ajaa kaik-
kien opiskelijoiden asemaa ja hyvin-
vointia tasaarvoisesti niin yliopiston 
sisällä kuin laajemmin sen ulkopuo-
lellakin.
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5. Mitkä ovat tavoitteesi tällä 
edustajistokaudella? 

Haluan tehdä töitä niin opiskelijoi-
den hyvinvoinnin, ainejärjestöjen 
toiminnan turvaamisen kuin ekolo-
gisen kestävyydenkin eteen. Halu-
an uskoa ja omalta osaltani varmis-
taa, ettei edes vaikeassa taloustilan-
teessa voitontavoittelu jyrää opiske-
lijoiden hyvinvoinnin tai ympäris-
tön edelle.
6. Millaisia terveisiä haluaisit uu-
tena edaattorina lähettää kaikille 
myyläisille?

Pidetään yhdessä ääntä seuraa-
van edarikauden aikana! Jokainen 
HYY:n jäsen saa vaikuttaa ylioppi-
laskunnan toimintaan ja sitä kannat-
taakin tehdä. Tulkaa ihmeessä tu-
risemaan mun kanssa kaikista ide-
oista tai mietteistä liittyen HYY-
hyn niin voidaan viedä niitä yhdes-
sä eteenpäin <3

Olli Jalonen (SitVas)

1. Kuka olet?
 
Morjens! Mä oon Olli, 3. vuoden 
ymppäläinen, järjestöpuuhastelija ja 
aktivisti. Minut valittiin juuri pide-
tyissä edustajistovaaleissa SitVasin 
listalta edustajistoon.
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2. Mikä fiilis näin muutama päi-
vä vaalitulosten julkistamisen jäl-
keen?

On tosi hyvä ja innostunut fiilis! 
Kampanjointiin nähty vaiva tuot-
ti tulosta ja SitVas sai huikean vaali-
voiton. Tulevalla edustajistokaudella 
on luvassa vaikeita päätöksiä, mutta 
olen tarmokkaasti lähdössä niitä rat-
komaan.

3. Mikä motivoi sinua hakemaan 
HYY:n edustajistoon?

Mulla on syvälle juurtunut halu olla 
vaikuttava toimija yhteiskunnassa. 
Olen yliopistolla ja opiskelijaliik-
keessä toiminut eri keinoin ja mo-
nissa yhteisöissä opiskelijoiden ase-
man edistämiseksi. Nyt tuli sopi-
va hetki pyrkiä ylioppilaskunnan 
edustajistoon kokeilemaan, miten 
vaikuttaminen edustuksellisen de-
mokratian ytimessä minulle sopii. 
Koen, että minulla on niin viikkiläi-
senä kuin ympäristötieteiden opis-

kelijana painavaa asiaa vietävänä 
edustajistoon.

4. Mitkä ovat mielestäsi edustajis-
ton tärkeimmät tehtävät?

Ylioppilaskunnan tulee olla opiske-
lijoiden asialla opiskelijoita varten. 
Opiskelijoiden edun ajamisen tulee 
tapahtua niin opiskelijajärjestöjen 
kautta, yliopiston sillä kuin myös 
laajemmin yhteiskunnassamme.
Edustajiston on mahdollistettava 
tämä toiminta niin budjetin, henki-
lönimitysten kuin myös kantaaotta-
vien lausuntojen avulla.

5. Mitkä ovat tavoitteesi tällä 
edustajistokaudella?

- HYY:n opiskelijoille ja järjestölle 
tarjoamien palveluiden jatkuvuudes-
ta pidetään huolta.
- Ylvan omistajastrategiaan kirja-
taan uusia ekologista kestävyyttä li-
sääviä tavoitteita, esimerkiksi ko-
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konaan kasvipohjaisten Unicafejen 
määrän lisääminen.
- HYY toimii vahvana vastavoima-
na opiskelijoiden elämää kurjista-
valle hallitukselle.

6. Millaisia terveisiä haluaisit uu-
tena edaattorina lähettää kaikille 
myyläisille?

Olkaa aktiivisia ja vaikuttakaa teille 
tärkeisiin asioihin. Vaalit ovat vain 
yksi osa (opiskelija)demokratiaa. 
Kirjoittakaa, tehkää jäsenaloitteita, 

osoittakaa mieltä. Mulle saa myös 
aina tulla kertomaan huolensa, aja-
tuksensa ja ideansa ylioppolaskun-
nan kehittämiseksi!

 
Paljon onnea Sennin ja Ollin li-
säksi myös varaedustajiksi vali-
tuille ympäristötieteen opiskeli-
joille Tiia-Roosa Kilpinen (Sit-
Vas), Oona Käyhkö (HyVi) ja Son-
ja Naalisvaara 
(HyVi)!

Olemme ruokajärjestelmän asiantuntijoiden
ammattijärjestö. Valvomme jäsentemme etua
sekä edistämme yhteenkuuluvuutta.

 Tutustu ja liity monipuoliseen joukkoomme heti
opintojen alussa. Jokainen valmistuva
opiskelijajäsen palkitaan gradustipendillä 
- voit tienata jopa 200 €!

Lue lisää ja liity : agronomiliitto.fi

Tervetuloa
Agronomiliittoon

 #SuomiKasvaaRuoasta

@AGRONOMILIITTO
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